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ســرویس سیاسی -     در جلسه صحن مجلس شورای اسلامی، در جریان بررسی 
پرسش تعدادی از نمایندگان مجلس از احمد میدری وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی 
درباره انتصابات سیاســی در سازمان بهزیستی، پس از استماع توضیحات میدری، با 
۱۲۵ رای موافــق، ۹۹ رای مخالــف و ۸ رای ممتنع از مجموع ۲۳۲ رای ماخوذه از این 

توضیحات قانع شدند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی از پاسخ وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به پرسش 

تعدادی از نمایندگان درباره انتصابات سیاسی در سازمان بهزیستی قانع شدند. 
در جریان بررسی پرسش تعدادی از نمایندگان مجلس از احمد میدری وزیر تعاون کار 
و رفاه اجتماعی درباره انتصابات سیاسی در سازمان بهزیستی، پس از استماع توضیحات 
میدری، با ۱۲۵ رای موافق، ۹۹ رای مخالف و ۸ رای ممتنع از مجموع ۲۳۲ رای ماخوذه 

از این توضیحات قانع شدند.
 بنابراین وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بدون دریافت کارت زرد از مجلس، صحن 

مجلس را ترک کرد.

وزیر رفاه مجلس را قانع کرد
    

سیاسی

ســرویس سیاســی -    یک عضو 
سابق کمیســیون اقتصادی مجلس 
شورای اســلامی، تاکید کرد: از نگاه 
بنده مذاکرات ایران و آمریکا در مسیر 
درستی رو به جلو است و گمانه زنی 
رســانه ها با بطن مذاکرات در پشت 

درهای بسته تفاوت دارد.
اصغر ســلیمی با اشــاره به آخرین 
تحــولات در روند مذاکرات ایران و 
آمریکا، بیان کرد: از نگاه بنده مذاکرات 
هسته ای در مسیر درستی روبه جلو 
پیش مــی رود. باتوجه بــه اتفاق و 
همدلی که در حاکمیت شکل گرفته، 
اهتمام رئیس جمهور و قوای ســه 
گانه در ســایه سیاست گذاری رهبر 
معظم انقلاب، مذاکرات با وفاق پیش 
مــی رود. در وهله اول آنچه که حائز 
اهمیت می باشــد تامین منافع ملی 
کشــور است. چند ســالی است که 
تحریم های ظالمانه دشمن مشکلات 
اقتصادی و رفاهی برای کشور ایجاد 

کرده است.
تیم مذاکره کننده به حقوق هسته ای 

کشور پایبند است
وی در ادامــه اظهــار کرد: جمهوری 
اسلامی ایران ضمن پایبندی بر روی 
حقوق هسته ای کشور، وارد مذاکرات 
شــد. ایران از انرژی هسته ای استفاده 
صلح آمیز داشته و در حوزه پزشکی، 
کشــاورزی و حوزه های علمی حق 
اســتفاده از دانش هســته ای را دارد. 
جمهوری اســلامی ایــران در آغاز 
مذاکرات نیز تاکید کرد که قصد ورود 
به حوزه ساخت سلاح های هسته ای 

را ندارد. هم از لحاظ اعتقادی و هم از 
لحاظ شرعی ایران اعتقادی به ساخت 
ســلاح هســته ای ندارد. این موضع 
ایران بارها به شکل شفاف به مجامع 

بین المللی اعلام شده است.
گفت وگو ها فرصتی برای دفاع 

مستقیم از حقوق ملت است
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: امروز آمریکایی ها به دنبال 
تضمین هستند. ایران  نیز اعلام کرده 
است که حاضر است این تضمین ها را 
با نظارت های آژانس تامین کند. ایران 
می تواند از طریق مذاکرات از ظرفیت 
تکنولوژی های روز دنیا استفاده کند. 
این گفت وگو ها فرصتی است تا ایران 
به شکل مستقیم از حقوق مردم خود 
دفاع کند. همواره تبلیغات رسانه ای با 
بطن مذاکرات و آنچه که پشت درهای 

بسته می گذارد متفاوت است.
بطن مذاکرات با خوراک تهیه شده 

توسط رسانه ها تفاوت دارد
وی در ادامــه تاکید کــرد: برخی از 
خوراک های رســانه ای برای جامعه 
داخلــی یا جوامع بیــن المللی تهیه 
می شــود. واقعیت این است که بطن 
مذاکــرات با آنچه که در رســانه ها 
مطرح می شود، تفاوت دارد. تاکنون 
هر دو طرف نسبت به ادامه مذاکرات 
خوش بین هســتند. خیلــی نباید به 
فضاسازی رسانه ای پرداخت. ملاک 
نظر دیپلمات های ایران است که منافع 
کشور برای آنان در اولویت قرار دارد. 
داشتن انرژی صلح آمیز هسته ای حق 
ایران است. بر روی آن نیز تاکید داریم.

برخی از کشورها در حال تلاش 
برای ورود به روند مذاکرات هستند

وی افزود: من فکر می کنم هر چقدر 
مذاکــرات به این ســمت پیش برود 
که گفت وگو ها مســتقیم تر باشــد، 
حواشــی کم تر می شــود. امروز هر 
کشــوری به دنبال منافع خود هست. 
برخی از کشــورها بــه دنبال نفوذ به 
روند مذاکرات برای تامین منافع خود 
هستند. ایران باید سعی کند تا در روند 
مذاکرات از ظرفیت های خود استفاده 
حداکثری داشته باشد. دیپلمات های 
ایرانی از توانمندی بالایی برای دفاع از 
حقوق ملت برخوردار هستند. ایران 
با کشــورهای اروپایی و قدرت های 
منطقه ای نیز در ارتباط است. آنان نیز 
در روند مذاکرات قرار دارند اما اصل 

و هدف باید تامین منافع ایران باشد.
هیچ کشوری دلسوز منافع ملی 

مردم ایران نیست
سلیمی در ادامه خاطر نشان کرد: هیچ 
کس دلســوز منافع ملی ایران نیست. 
مــا خودمان باید دلســوز منافع ملی 

باشــیم. باید با برنامه ریزی و به شکل 
مستقل گام برداریم تا بتوانیم مذاکرات 
را به نفع ایران به نتیجه برسانیم. رژیم 
صهیونیستی می داند که ارتباط ایران 
با غول های اقتصادی دنیا به ضرر آن 
اســت. این رژیم نمی خواهد تا ایران 
ازر نظر اقتصــادی قدرت منطقه ای 
داشته باشد. خود رژیم صهیونیستی از 
اولین پیش گامانی است که در مسیر 
مذاکرات ســنگ انــدازی می کند تا 

مذاکرات به نتیجه نرسد.
این عضو ســابق کمیسیون اقتصادی 
مجلس شــورای اســلامی، تصریح 
کرد: برخی از افراد در داخل کشــور 
نیز باید مراقبت کنند تا هم پای رژیم 
صهیونیستی در مسیر مذاکرات سنگ 
انــدازی نکنند. نباید اجــازه داد با دو 
دستگی روند مذاکرات دچار اخلال 
شود. باید  صدای واحد در خصوص 
مذاکرات شــنیده شود. ممکن است 
نقدی وجود داشته باشد. صحبت ها 
باید شنیده شود. اما نباید سنگ اندازی 

شود.

ماراتن »مذاکرات « به کدام سمت می رود؟

عارف معاون اول رئیس جمهور:عارف معاون اول رئیس جمهور:

نظام تصمیم ساز و تصمیم گیر کشور به نتیجه 
رفع فیلترینگ رسیده است

سرویس سیاسی -  معاون اول رئیس جمهور با تاکید 
بر اینکــه برای تحقق وعده های انتخاباتی به دنبال 
شوک درمانی نیستیم، گفت: در زمینه رفع فیلترینگ، 
نظام تصمیم سازی و تصمیم گیری کشور به نتیجه 

رفع فیلترینگ رسیده است.
محمدرضا عارف در نشســت هم اندیشی جمعی از 
منتخبین سیاسی، اجتماعی و فرهنگی استان آذربایجان 
شرقی با تاکید بر اینکه معتقدیم اگر صرفاً هدف گزارش 
دادن باشد امور لحظه ای و مقطعی است، گفت: رویکرد 
دولت چهاردهم گزارش عملکرد اســت و علیرغم 
برخی مشــکلات در مسیر درستی در طول ۱۰ ماهه 

گذشته حرکت کردیم.
وی با اشــاره به شرایط کشور در زمان روی کار آمدن 
دولتِ چهاردهم، افزود: دولت به دنبال این نبود که به 
مردم اعلام کند در چه شرایطی دولت وفاق ملی شکل 
گرفت چرا که راهبرد دولت ارتقای امید در جامعه است 
و از کلیدهــای موفقیت حاکمیت امید دادن به جامعه 
است اما برخی مشکلات همانند ناترازی ها از جمله 
ناترازی برق خود را در جامعه نشان داد که در این راستا 
و در طول چند ماه گذشته ۷ هزار مگاوات نیروگاه جدید 
به ظرفیت نیروگاهی کشور اضافه کردیم اما وضعیت 
کماکان قابل قبول نیســت و امیدواریم با تلاشهای در 

حال انجام شرایط ناترازی برق بهبود پیدا کند.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به فرصت کوتاه دکتر 
پزشکیان برای شرکت در انتخابات ریاست جمهوری 
چهاردهم پس از حادثه دلخراش سقوط بالگرد شهید 
رئیســی، گفت: پیام انتخابات ریاســت جمهوری 
چهاردهــم تغییر بود و دولــت در همین مدت کوتاه 
توانست با تلاش جوانانی که به دنبال تغییر به معنای 
واقعی و اصلاح در درون نظام بودند، برنامه های خود 
را پیگیری و عملیاتی کند چرا که ظرفیت کافی برای 
اصلاحات داریم، اما مدیریت این امکانات ضروری 

است.
عارف با اشاره به نقش و ظرفیت زنان در جامعه، افزود: 
زنان هر مســئولیتی را که می پذیرند می درخشند و در 
نقش قداست گونه و مسئولیت سنگین خانه داری نیز 
به استحکام بنیان خانواده در جامعه کمک می کنند اما 
در دولت چهاردهم پست های بالای مدیریتی که تصور 
نمی شد از بانوان استفاده شود، توانستیم از حضور بانوان 

بدون اینکه فرمایشی باشد، استفاده کنیم.
وی با اشاره به اینکه در جلسه رأی اعتماد به استانداران 
در هیات دولت به اســتفاده از اقوام، جوانان و زنان به 
عنوان راهبرد اصلی دولت توصیه کردیم، تاکید کرد: 
در عین حال به توانایی و شایسته سالاری معتقدیم و 
به دلیل اینکه در برخی از بخش ها کادرسازی نکردیم، 
بانوان میدان حضور پیدا نکردند و یا علاقمند به حضور 

در این عرصه ها نبودند.
معاون اول رئیس جمهور اضافه کرد: بسیار خوشحالیم 
که در مسیر انتصاب بانوان در مشاغل و پست های بالای 
مدیریتی در دولت چهاردهم حرکت کردیم و هم اکنون 
شاهد حضور تعداد بالای زنان در بخش های اجرایی 
در دولت چهاردهم هســتیم و این دولت برای برخی 
پست های مدیریتی به بانوان زمینه سازی کرد البته در 
این مســیر برای انتخاب بانوان در برخی پست های 
مدیریتی کاندیدای مناسب پیدا نمی کردیم و در عین 
حال نمی خواستیم سرمایه بانوان از میان برود چراکه 
می خواهیم همه بانوان ایرانی موفق باشــند و بنابراین 
زمینه را برای حضور جدی تر و معنادارتر بانوان ایرانی 

فراهم کردیم.
عارف همچنین در خصوص به کارگیری اقوام در بدنه 
دولت چهاردهم، خاطرنشان کرد: در کابینه دولت وفاق 
ملی از برادران اهل سنت و یک جوان پرتلاش و فعال 
از خانواده شهدا استفاده کردیم و برخی از استانداران ما 

از اهل سنت هستند.
وی، کادرســازی از جوانــان را راهبرد دیگر دولت 
برشــمرد و گفت:مقام معظم رهبری در اولین دیدار 
با هیأت دولــت بر تربیت ۱۰۰ مدیر جوان و توانا و 
برجسته برای پســت های مدیریتی تاکید کردند و 
در این راســتا سازمان اداری و استخدامی ماموریت 
و مسئولیت تربیت هزار نفر از جوانان در کنار صد نفر 
مدیر جوان مدنظر مقام معظم رهبری را در دســتور 

کار قرار داد.
معاون اول رئیس جمهور ماندگاری نخبگان جوان در 
پست های بالای مدیریتی را از حساسیت های دولت 
چهاردهم دانســت و افزود: در ماه های اول تشــکیل 
دولت فرصت کمتر بود و نمی خواستیم تشکیل کابینه 
به عقب بیفتد و در عین حال شــعار وفاق ملی دولت 
چهاردهم نیز مطرح بود و باور و اعتقاد دکتر پزشکیان 
و دولت چهاردهم نیز در تشــکیل کابینه همین شعار 

وفاق بود.
عارف تاکید کرد: برای عملیاتی شدن شعار وفاق باید 
کمی از خواسته ها کوتاه آمد و دولت نیز در این مسیر 
هزینه هایی داده است و سرزنش های برخی سیاسیون، 
از همین هزینه ها است اما دولت چهاردهم در مجموع 

با موفقیت کابینه را تشکیل داد.
وی با اشاره به مســئولیت سنگین تدوین بودجه در 
دولــت، افزود: تدوین بودجه در دولت ها زمان زیادی 
به خود اختصاص می دهد اما بودجه ســال ۱۴۰۴ در 
کوتاه تریــن زمان در دولت به تصویب رســید و این 
صرفه جویی و تفاهم در دولــت می تواند زمان وزرا 
را برای پیشــبرد امور و اهــداف وزارتخانه های خود 

اختصاص دهد.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه دولت از نقد با 
وجود منصفانه نبودن نیز استقبال می کند و انتظار داریم 
نقد همراه با پیشنهاد باشد، تصریح کرد: معتقدیم نقد 
نیشدار نیز انگیزه حل مشکل دارد و انتظار داریم ناقدان 
راهکار و فرصت ها و امکانات را نیز پیشنهاد دهند که 

دولت قطعاً به این نقدها توجه ویژه می کند.
عارف در بخش دیگری از، سخنان خود با بیان اینکه 
خبرنگاری جز مشــاغل سخت و زیان آور به ویژه در 

کشورهای در حال توسعه است، بیان کرد: انتظار داریم 
خبرنگاران عزیز در انتشار و انتقال خبر دقت کنند به 
عنوان مثال در جریان این سفر مطرح کردم که یکی از 
فواید طرح انتقال آب این است که از پساب آن می توان 
برای آب های نامتعارف و حتی احیای دریاچه ارومیه 
اســتفاده کرد و این نقد مطرح شــد که از طرح انتقال 
آب رود ارس بــرای احیای دریاچه ارومیه اســتفاده 
می شود که می تواند اینگونه به مردم شهرهایی که آب 
آشامیدنی ندارند تلقی غلط را ایجاد کرد که آب ارس 
را می خواهیم به دریاچه منتقل کنیم که همین جابجایی 
کلمات می تواند معنای متفاوتی داشته باشد و پس از 
آن نیز تحلیل های غیرواقعی داشته باشد و یک فضای 

کاذب در جامعه ایجاد می شود.
وی افزود: انتظار از جامعه خبرنگاران این اســت که 
آموزش های لازم را ببینند و تسلط کافی داشته باشند و 
سختی کار خبرنگار نیز در همین است که باید در این 
زمینه ها خبره باشند و بویژه در نقل قول ها دقت کافی 
را به عمل آورند و جایگاه امانتداری حرفه ای رسانه و 
اخلاق را حفظ کنند چراکه مبنای جامعه ایرانی اخلاق 
است و سپس می توانیم انتظار داشت که خبرنگاران در 

نقد مطالب خود آزاد باشند.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه برای تحقق 
وعده های انتخاباتی به دنبال شــوک درمانی نیستیم، 
گفت: در زمینه رفع فیلترینگ، نظام تصمیم ســازی و 
تصمیم گیری کشور به این نتیجه یعنی رفع فیلترینگ 
رسیده است و به دنبال آن بودیم که با تدبیر انجام شود که 
البته معتقد به تسلط و اشراف اطلاعاتی برای امنیت ملی 
هستیم اما رفع فیلتر خواسته ای بود که دکتر پزشکیان در 
مبارزات انتخاباتی به مردم قول دادند و امروز به صورت 
گام به گام در حال اجرا شــدن است و می خواهیم به 
گونه ای عمل شود که تصمیمات اتخاذ شده بار دیگر 

به وضعیت سابق خود باز نگردد.
عــارف در خصوص لایحه عفــاف و حجاب نیز 
تصریح کرد: دولت معتقد اســت ارائه لایحه در این 
زمینه بایــد در چارچوب ارزش ها و عزت حاکم بر 
نظام اســلامی و مردم و قانون اساسی باشد، به همین 
دلیل در دولت اصلاحاتی درخصوص این لایحه در 

حال انجام است.
همچنین در این نشست جمعی از منتخبین از خیرین و 
سازمان های مردم نهاد، ورزش و جوانان، خانه احزاب 
و تشکل های سیاسی، خبرنگاران و اهالی رسانه و بانوان 

به بیان نظرات و دیدگاه های خود پرداختند.

نمایندگان دست روی  
هرچه بگذارند، 

خراب تر می شود

مســاله جمعیت مساله ای ملی اســت و نه جناحی و حتی ایدئولوژیک که عده ای 
بی اطلاع، سردمدار این قانون جوانی جمعیت شده اند و نه تنها نظام بهداشتی و درمانی 
و نیز نظام بانکی و  پولی کشور را با چالش مواجه کرده اند، بلکه اعتبارات فراوانی را به 
صورت غیرمعقول و ناکارآمد هزینه می کنند و هیچ تصور روشنی هم از علل کاهش 

فرزندآوری ندارند.
 با مجلس و نمایندگانی مواجهیم که دســت روی هر چه می گذارند آن را خراب تر 
می کنند. چه فضای مجازی باشد، چه مساله پوشش و حجاب زنان و چه فرزندآوری.

نایب رییس کمیسیون فرهنگی مجلس گفته »بر اساس گزارش ثبت احوال، در حالی 
که طی هفت تا هشت سال گذشته، نرخ باروری هر سال با کاهش همراه بود، اجرای 
قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت موجب شد روند کاهشی متوقف و حتی 

در برخی بخش ها افزایش مثبت شود.«
 این گزاره خلاف واقعیت است. پس از اجرای قانون نه تنها زاد و ولد افزایش نیافته، 
بلکه کمتر هم شده است. اتفاقا پیش از اجرای قانون در حال بهبود بود و پس از آن، 

ماجرا برعکس شد.
 قانون در پاییز سال ۱۴۰۰ برای اجرا ابلاغ شد. اگر تاثیری بر فرزندآوری داشته باشد، 
باید از نیمه دوم سال ۱۴۰۱ شاهد آن باشیم. به یاد بیاوریم که کاهش فرزندآوری در 
ســال ۱۴۰۰ نســبت به ۱۳۹۹ فقط ۸ هزار نفر بود، در سه سال  بعدی و در هر سال به 
ترتیب، ۳۱، ۱۷ و ۷۹ هزار نفر کاهش موالید داشته ایم. البته در سال های ۱۳۹۷ تا ۱۳۹۹ 
کاهش فرزندآوری بیشتر بود  ولی به طور کلی از سال ۱۳۹۹ روند کاهشی رو به بهبود 
شــد و در ســال ۱۴۰۰ به کمترین کاهش رسید، ولی پس از آن و با اجرای این قانون 

روند کاهشی تشدید شد. 
 نکته دیگر این اظهارنظر، این اســت که در برخی بخش ها افزایش فرزندآوری نیز 

مثبت شده است.
 اول اینکه فرزندآوری این بخش و آن بخش ندارد. یک عدد کلی است که باید آن را 
با سال پیش از خود مقایسه کرد. همین سال ۱۴۰۳ نسبت به سال ۱۴۰۲، با حدود ۷.۵ 
درصد کاهش فرزندآوری مواجه بودیم. این کاهش در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال پیش 
از آن فقط ۱.۵ درصد بود.  بنابراین با اجرای قانون نه تنها روند کاهشی متوقف نشده که 

افزایشی هم شده است و این آمار همه زاد و ولدهای ایرانیان است. 
 ولی در جزییات شــاهد نکاتی هستیم که مهم اســت. افزایش اندکی در زاد و ولد 
خانوارهای پرجمعیت دیده می شود که هر کدام ۳ یا ۴ یا ۵ فرزند دارند و فرزند بعدی 
را هم به دنیا آورده اند. این افزایش به معنای کاهش بیشتر در خانوارهای بدون فرزند 
یا با یک فرزند است، اتفاقا این نقطه ضعف اجرای این قانون است، زیرا خانوارهای 
پرجمعیت برای کسب امتیازات موقتی فرزند آورده اند و آنان در مقایسه با افراد دارای 
فرزند کمتر، توجه چندانی به آینده ندارند و این نکته مثبت اجرای قانون تلقی نمی شود، 

بلکه منفی است.
 متاســفانه هنگامی که قانون را پشت درهای بسته می نویسند و از طریق اصل ۸۵ و 
در کمیسیون ویژه چند نفری، آن را به جامعه تحمیل می کنند، نتیجه همین می شود، 
همچنانکه قانون و مصوبه خلاف امنیت حجاب نیز به صورت اصل ۸۵ و در کمیسیون 
ویژه تصویب شــد. امروز مردم و جامعه و کودکانی که به دنیا آمده اند و آنان که به 
دلایل روشنی به دنیا نیامدند، چوب بی درایتی در قانون نویسی نادرست را می خورند.  
مساله جمعیت مساله ای ملی است و نه جناحی و حتی ایدئولوژیک که عده ای بی اطلاع، 
سردمدار این قانون شده اند و نه تنها نظام بهداشتی و درمانی و نیز نظام بانکی و  پولی 
کشور را با چالش مواجه کرده اند، بلکه اعتبارات فراوانی را به صورت غیرمعقول و 
ناکارآمد هزینه می کنند و هیچ تصور روشنی هم از علل کاهش فرزندآوری ندارند 
و این مساله بسیار مهم را تبدیل به مضحکه ای تبلیغاتی کرده اند و متاسفانه کسی هم 
نیســت که حقیقت را صریح تر اظهار دارد که چگونه این قانون موجب مشکلات 

بی اندازه شده است. 
 تردید ندارم که اغلب دست اندرکاران هم مخالف این قانون هستند و می دانند که ادامه 
آن بیهوده است، به این سخنان رییس سازمان برنامه توجه کنیم: »اگر کل جهیزیه و 
هزینه ازدواج جوانان را مجانی بدهیم بهتر از این اســت که وام ۴ درصدی بدهیم و 

به دستشان نرسد.«

یادداشت . . .

عباس عبدی
فعال سیاسی

ســرویس سیاســی -     مشــاور رئیس جمهور در امور احزاب و تشکل ها، گفت: 
ناترازی هایی که دولت چهاردهم تحویل گرفت، ساده نبود؛ اما با همان نگاه تاکتیکی 
رئیس جمهور امروز، اجماعی درحال شــکل گیری است که می تواند راه تصمیمات 

بزرگ را باز کند.
در آیین بزرگداشت روز جهانی پرستار و سالروز تولد مریم میرزاخانی، نورالدین آهی 
در جمع صمیمی اما پرُچالش با پزشکان، پرستاران و اعضای انجمن نظام مهندسی استان 
فارس در شهر شیراز حاضر شد؛ نشستی که بیش از آنکه آیینی تشریفاتی باشد، به مجالی 

برای بیان بی واسطه دردها، نقدها و خواسته های حرفه ای بدل شد.
این جمله صریح آهی که »باور کنید ما آمده ایم که بشنویم، نه اینکه فقط جلسه ای برگزار 
شود« در آغاز جلسه، فضای متفاوت آن را رقم زد؛ فضایی که در آن پرستار، پزشک و 

مهندس، نه مهمانان محافظه کار، بلکه شرکای بی پرده  گفت وگو بودند.
مشاور رئیس جمهور در امور تشکل ها و احزاب با اشاره به تجربه  زیسته اش از وضعیت 
نابرابر مشاغل مختلف افزود: وقتی یک پرستار جهانی با حرارت از دردش می گوید، ما 
باید شرمنده باشیم که در کشور خودمان این صداها یا شنیده نمی شود یا جدی گرفته 
نمی شود. آهی در ادامه با اشاره به وضعیت ساختاری موجود در دولت خاطرنشان کرد: 
ناترازی هایی که دولت چهاردهم تحویل گرفت، ساده نبود؛ اما با همان نگاه تاکتیکی 
رئیس جمهور امروز، اجماعی در حال شــکل گیری است که می تواند راه تصمیمات 
بزرگ را باز کند. وی به پیگیری شخصی برخی خواسته های مطروحه در جلسه اشاره 
و بیان کرد: ما با وزیر بهداشت، وزیر مسکن، و مجموعه  نهاد ریاست جمهوری جلساتی 
خواهیم داشت. صدای شما، مخصوصاً وقتی به صورت دقیق و مکتوب به دست ما 

برسد، قطعاً تا بالاترین سطوح پیگیری خواهد شد.
آهی در بخش دیگری از سخنان خود، با اشاره به شعار کلیدی رئیس  دولت چهاردهم، 
بر اهمیت منزلت نیروهای درمانی تأکید و عنوان کرد: عدالت در نظام ســلامت، از 
لحظه ای آغاز می شود که پرستار و پزشک با شأن انسانی، حقوق شایسته و در فضای 
حرفه ای سالم کار کنند. شما باید توانا، شاداب و بی دغدغه باشید تا نظام سلامت عادلانه 

معنا پیدا کند.

مشاور رئیس جمهور:

ناترازی هایی که دولت چهاردهم 
تحویل گرفت، ساده نبود

ســرویس سیاسی -      مشاور سیاسی رهبر معظم انقلاب با بیان اینکه ۹۰ درصد 
مشکلات کشور مدیریتی است و به تحریم ربطی ندارد، گفت: قبول داریم مشکلات 
اقتصادی موجب رنجش مردم شده است و نخبگان در این شرایط رقابتی برای ورود 
به امور کشور نمی کنند. یک ناهنجاری مدیریتی در کشور موجب ایجاد این شرایط 

شده و باید مدیران اهتمام خود را بکار بگیرند.
دکتر علی لاریجانی در مراسم گرامیداشت روز استاد و تجلیل از دانشجویان خارجی 
که در دانشگاه اهل بیت برگزار شد، ضمن بیان این مطلب به اهمیت و جایگاه استاد 
اشــاره کرد و گفت: این دانشــگاه یک ماموریت مهم بر عهده دارد و آن هم آموزش 
دادن به افرادی است که نیازمند هستند که فکر دقیق دینی را بهتر بشناسند؛ بنابراین 

باید همه کمک  کنند تا دانشگاه اهل بیت توسعه پیدا کند.
وی در ادامه به بررسی و تحلیل شرایط ایران و منطقه پرداخت و گفت: این یک و نیم 
سالی که برای ما و مسلمانان گذشت سال پرماجرایی بود؛ یعنی از نیمه سال ۱۴۰۲ 
حوادث فلسطین و غزه بسیار داغ مطرح شد و هنوز هم ادامه دارد؛ به طوریکه برادر 
مجاهد ما هنیه ترور شد و بسیاری از بزرگانی که در فلسطین نقش آفرین بودند نیز 

طی یک سال اخیر به شهادت رسیدند.
این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: در واقع شهادت سردار بزرگ و مجاهد ما حسن 
نصــرالله، معــاون و برخی از فرماندهان، آیت الله رییســی، رییس جمهور و وزیر 
امورخارجه کشــورمان تا درگیری نظامی اسرائیل با ایران و کشمش های نظامی و 
امنیتی با یمن، همینطور ماجراجویی های چند ماه اخیر آمریکا با ایران از اتفاقات مهم 
ایران و منطقه در این مدت بود. وقوع این حجم از تحولات در گذشته طی یکسال 

سابقه نداشت.
لاریجانی افزود: برخی مســائل یک ســال و نیم اخیر مربوط به انتخابات و شرایط 
اقتصادی ایران می شود که موضوع داخلی  است؛ لذا باید حوادث را از بعد داخلی، 
منطقــه ای و بین المللی مورد توجه قرار داد تا بدانیم وظیفه ما در برابر این اتفاقات 
چیســت و چگونه می توانیم از این میدان مین گذاری شده به نحوی عبور کنیم که 

حداکثر منافع را کسب کنیم.
لاریجانــی ادامه داد: طبعا وضعیت فعلی تحولات و ســرعت آن در ایران و منطقه 
سوالات زیادی برای ایرانیان و مسلمانان ایجاد می کند. همچنان که یکی از ویژگی 
های شــهید مطهری این بود که ســوال می کرد و می گفت که نباید از سوال کردن 
نگران شد؛ حتی اگر این سوالات جنبه های دینی، سیاسی و امینی داشته باشد، باید 

با وقایع گرایی به آن پاسخ داد.
وی افزود: باید قبول کرد که ایران در برابر این همه ماجراجویی یک سال و نیم اخیر 
با هوشــمندی و صلابت رفتار و این حوادث را هضم کرد و ایســتادگی و مقاومت 
خود را نشان داد. این ویژگی یک تمدن کهن است. همچنان که بسیاری از کشورها 
در برابر این حوادث کمر خم می کنند و در برابر رفتارهای هیجانی سیاسی فریب 

می خورند؛ اما ملت ایران با خویشتن داری توانست هدف های خود را پیش ببرد.
وی خطاب به دشمنان مقاومت ادامه داد: نیروهای مقاومت در منطقه علی رغم اینکه 
ضربه خوردند؛ اما کمر خم نکردند. سوال این است که اگر حماس را از بین بردید 

پس گروگان ها را از چه کسی تحویل می گیرید؟!
لاریجانی افزود: در شرایط امروز تصوراتی که دشمن به خصوص غربی ها دارند، 
این اســت که ایران شــرایطی پیدا کرده است که باید با آنها تسویه حساب کرد. می 
گویند ایران از نظر اقتصادی وضعیت خوبی ندارد، باید فشــارها افزایش یابد. دوم 

اینکه تلاش می کنند به پیکره سرمایه اجتماعی این کشور ضربه بزنند.
این مقام مسئول افزود: دشمنان می گویند دامنه های ایران در منطقه دچار ضربه شده 
است؛ بنابراین ایران هم از درون و هم از منطقه دچار ضعف است، باید از این فرصت 
استفاده کنیم. اینکه ما در شرایط اقتصادی اشکالاتی داریم را نفی نمی کنیم. برخی از 
این اشکالات به تحریم ها مربوط می شود و برخی نیز مشکلات مدیریتی دارد. ما 

این را قبول داریم و مدیران باید اهتمام خود را بکار گیرند.
مشاور سیاسی رهبر انقلاب تاکید کرد: سال هاست می گویم حکومت و دولت باید 
چابک و کم هزینه باشد؛ اما الان ۹۰ درصد بودجه کشور صرف امور جاری می شود؛ 
حتی کارمندان بضاعت کافی را ندارند و این موارد موجب رنجش مردم شده است. 
شرایط به گونه ای است که نخبگان کشور رقابتی برای ورود به امور کشور نمی کنند. 

یک ناهنجاری مدیریتی در کشور موجب ایجاد این شرایط است.
رئیس سابق مجلس اظهار کرد: قانون تسهیل فضای کسب و کار سال ها تصویب شده 
است؛ اما اجرا نمی شود و باید تولیدکنندگان مورد توجه قرار بگیرند و در سیاست 
گذاری سهیم باشند. نباید ساده از کنار این گونه مسائل گذشت. بنابراین اگر دشمن 
به این مســائل نگاه دارد ما نیز باید اشکال خود را رفع کنیم. مسئله سرمایه گذاری، 
تولید و روان سازی باید اولویت کشور باشد. ما مشکلات اقتصادی کشور را قبول 

داریم همه افراد جامعه دچار مشکل معیشتی هستند.

مشاور سیاسی رهبر انقلاب:

ناهنجاری مدیریتی در کشور شکل 
گرفته است


